
Ve dnech 2. – 3. prosince se zájemci z řad žáků 7. – 9. třídy vydali objevovat krásy našeho hlavního města. 

Tato již tradiční akce se ovšem tentokráte nesla v duchu poněkud dobrodružnějším, nežli bychom si přáli. 

Důvodem bylo něco, co se prostě příliš ovlivnit nedá – počasí. Již v pondělní podvečer se díky ledovce 

začaly vyskytovat problémy s železniční přepravou, v noci na 2. prosince se situace nijak nezlepšila  

a v úterý ráno nám všem bylo jasné, že cesta do Prahy nebude vůbec jednoduchá. Přesto jsme se sešli 

v dohodnutém čase (již před šestou ráno) na vlakovém nádraží v Zábřehu, kde nás nečekaly povzbudivé 

zprávy - žádné vlaky v dohledné době nepojedou. Naštěstí se nám podařilo vrátit již dříve zakoupené 

jízdenky na vlak společnosti RegioJet, a pak jsme již jen vyčkávali v nádražní čekárně, zda se doprava 

nějakým způsobem rozběhne. 

 

Podařilo se nám nakonec dostat do prvního vlaku ČD, který z Moravy do Prahy vyjel, a díky lehkým 

organizačním změnám jsme stihli i plánovanou prohlídku prostor Obecního domu. Zde nás kromě 

překrásných secesních prostor překvapila i zkouška symfonického orchestru ve Smetanově sále.  

 

 

 

 

 

  



Poté nás čekal krátký rozchod na Staroměstském náměstí a po něm prohlídka reprezentačních sálů  

a podzemí ve Staroměstské radnici. Při ní se nám naskytl i neobvyklý pohled na Pražský orloj – v jednom 

z radničních sálů jsme mohli sledovat pohyb jednotlivých apoštolů z opačné strany než turisté dole na 

náměstí.  

 
 

Pak jsme se odjeli ubytovat, i zde nás ovšem opět potrápila doprava, neboť tramvaje měly stejný problém 

s námrazou jako elektrické železniční lokomotivy. Nicméně, vše se zdařilo, ubytovali jsme se a v pořádku 

se dostali i zpět do centra Prahy, kde nás čekalo občerstvení a po něm vynikající představení Radúz 

a Mahulena v Národním divadle. Protože se počasí umoudřilo, dali jsme se zlákat k noční procházce po 

nábřeží řeky Vltavy, přes neobvykle vylidněný Karlův most a Malou Stranu.  

      

 

 



 

Ve středu jsme měli na programu prohlídku Pražského hradu, která nám zabrala téměř celé dopoledne. 

Po ní jsme se pak namísto původně plánovaných nákupů na Václavském náměstí raději odebrali na Hlavní 

nádraží, poněvadž situace na železnici stále nebyla dobrá. Nicméně vše dopadlo dobře a my se plni dojmů 

v pořádku vrátili domů.   

 

Mgr. Jana Trnková 

 


